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Published in German.
The historical-critical edition of Max Weber's works presents the previously unpublished manuscripts of his lectures on the
history of the labor movement given in 1895 in Freiburg and in 1898 in Heidelberg. His lectures o:er an impression of his
immense knowledge not only in social and economic history since the Roman Empire but also in the political organizations of
the modern working classes all over Europe. He also discusses the underlying socialist theories, especially those of Karl Marx.
Again, Weber has chosen the comparative approach so important for contemporary research on social and political history.
The introduction and the editorial reports as well as a bibliography of the works used by Max Weber, an index of the persons
mentioned and a glossary enable the reader to understand his lectures written in the keywords and short sentences typical
also for Weber's other lectures.

Max Weber  Geboren 1864 in Erfurt; Studium der Jurisprudenz, Geschichte, Nationalökonomie und Philosophie in Heidelberg,
Berlin und Göttingen; 1889 Promotion über die Geschichte der Handelsgesellschaften im Mittelalter; 1891 Habilitationsschrift
über Römische Agrargeschichte; Ordinarius für Nationalökonomie in Freiburg (ab 1894) und Heidelberg (ab 1897);
Mitherausgeber des Archiv für Sozialwissenschaft und Sozialpolitik und Redakteur des Grundriß der Sozialökonomik;
umfassende Beiträge zur Methodologie der Sozialwissenschaften, zur Politik des deutschen Kaiserreichs, zu Wirtschaft, Politik,
Religion, Recht und Kunst in universalgeschichtlicher Perspektive; nach langem, krankheitsbedingtem Interim schließlich
Professor für Gesellschaftswissenschaft, Wirtschaftsgeschichte und Nationalökonomie in München (ab 1919); gestorben 1920
in München.

Rita Aldenho�-Hübinger ist Apl.-Professorin für Neuere und Neueste Geschichte an der Europa-Universität Viadrina,
Frankfurt (Oder).

Silke Fehlemann ist akademische Rätin am Historischen Seminar der Heinrich-Heine-Universität Düsseldorf.
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